

简报

基于AE的气象要素检索与图形化显示模块的设计与实现

仇月霞¹ 余志伟¹ 高攀² 蔡将军¹ 吴玲²

1. 中国矿业大学煤炭资源与安全开采国家重点实验室, 北京 100083; 2. 长江大学计算机系, 湖北 荆州 434023

收稿日期 2008-6-16 修回日期 2008-7-17 网络版发布日期 2008-12-31 接受日期 2008-7-17

摘要 以中国气象局国家气象中心项目“智能化服务产品交互系统”为依托, 采用ArcGIS Engine Developer Kit 9.2为软件开发的核心, 以C#为编程语言, 以Oracle为数据库依托, 设计开发了基于C/S模式的气象要素检索与图形化显示模块。模块通过外部配置信息和Microsoft .Net Framework中反射机制的结合, 在一定程度上克服了气象要素检索与图形化显示不能满足用户动态需求的不足, 实现了气象要素检索结果图形化自动绘制的功能, 从而为各级政府的决策服务提供科学参考依据。

关键词 [AE](#) [气象要素检索](#) [图形化显示](#); [设计与实现](#)

分类号 [TP391](#)

Design and realization of meteorological elements retrieval and graphics display module based on ArcGIS engine

QIU Yue-xia¹ YU Zhi-wei¹ GAO Pan² CAI Jiang-jun¹ WU Ling²

1. State Key Laboratory of Coal Resources and Safety Mining, China University of Mining and Technology, Beijing 100083, China; 2. Computer Sciences Department, Yangtze University, Jingzhou 434023, China

Abstract This study is sponsored by the project “intelligent interactive service system” from national climate center (NMC) of China Meteorological Administration (CMA). Using ArcGIS Engine (AE) developer kit 9.2 as the core development software and C# as programming language as well as Oracle as database, the meteorological elements retrieval and graphics display modules based on C/S model were designed and developed. To a certain extent, the module overcomes the disadvantage that the meteorological elements retrieval and graphic display does not satisfy users’ dynamic needs by the combination of external configuration information and reflection mechanisms in Microsoft .NET framework. The module realizes the function drawing the graphics result of meteorological elements retrieval automatically, which can provide the scientific basis for the decision-making service of government departments.

Key words [ArcGIS Engine \(AE\)](#) [Meteorological elements retrieval](#) [Graphics display](#) [Design and realization](#)

DOI:

通讯作者

扩展功能

本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [PDF\(545KB\)](#)

▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

▶ [参考文献](#)

服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [加入我的书架](#)

▶ [加入引用管理器](#)

▶ [复制索引](#)

▶ [Email Alert](#)

▶ [文章反馈](#)

▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

▶ [本刊中 包含“AE”的 相关文章](#)

▶ [本文作者相关文章](#)

· [仇月霞](#) [余志伟](#) [高攀](#) [蔡将军](#) [吴玲](#)